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Mestská časť Košice-Sídlisko Ťahanovce  

 
Zápisnica z 5. zasadnutia  

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice - Sídlisko Ťahanovce  
 

 

Deň konania:    19. apríl 2023  
Miesto konania:   zasadacia miestnosť miestneho úradu, Americká trieda 15, Košice 
Zasadnutie viedol:   Mgr. Ing. Miloš Ihnát – starosta mestskej časti 

Začiatok zasadnutia:   13.00h 

Koniec zasadnutia:   15.52 h 

Prítomných:   11 poslancov, oneskorený príchod oznámila poslankyňa  

                                                     Zuzana Slivenská 

Ospravedlnení:   0 

Zvukovo-obrazový záznam bol vyhotovený spoločnosťou A.S.PARTNER, s.r.o Košice. 

Zapisovateľka: Ing. Janka Rajňáková 

Overovatelia zápisnice: Ing. Ján Pavúk, Mgr. Eva Zummerová 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

Program: podľa priloženej pozvánky 

 

Bod č.1 Otvorenie 

Zasadnutie otvoril starosta mestskej časti Miloš Ihnát, ktorý uviedol, že z rokovania 
miestneho zastupiteľstva sa nikto neospravedlnil, poslankyňa Zuzana Slivenská oznámila, že 
bude meškať. 

 

Bod č.2 Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice zo zasadnutia 
miestneho zastupiteľstva 

Za overovateľov zápisnice starosta mestskej časti určil poslancov Jána Pavúka a Evu 
Zummerovú. Za zapisovateľku určil Janku Rajňákovú. 
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Bod č. 3 Voľba návrhovej komisie 

Do návrhovej komisie boli navrhnuté poslankyne Mária Horváthová a  Eva Zummerová.  

 

Uznesenie číslo 68/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce v zmysle Článku 4 

odsek 10 Rokovacieho poriadku miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Sídlisko Ťahanovce  

volí  

návrhovú komisiu pre 5. zasadnutie miestneho zastupiteľstva v zložení:  

Mgr. Mária Horváthová  

Mgr. Eva Zummerová 

Hlasovanie:   11/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

Starosta následne citoval rokovací poriadok, v zmysle ktorého je návrhová komisia povinná 

pracovať a poslanci predkladať návrhy uznesení. 

 

Bod č. 4  Schválenie programu zasadnutia miestneho zastupiteľstva 

Návrh programu 5. zasadnutia miestneho zastupiteľstva obdržali poslanci v súlade 
s rokovacím poriadkom miestneho zastupiteľstva elektronicky, bol zverejnený na úradnej 
tabuli a webovom sídle mestskej časti. Bol prerokovaný a schválený miestnou radou. Na 
schválenie zverejneného návrhu programu zasadnutia postačuje nadpolovičná väčšina 
prítomných poslancov. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

Uznesenie číslo 69/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia Článku 

10 ods. 1 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Sídlisko Ťahanovce, miestnej rady a komisií miestneho zastupiteľstva v súlade s 

ustanovením § 12 ods. 5 zákona číslo 369/1990 Zb. o obecnom zriadení  

schvaľuje  

zverejnený program 5. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Sídlisko Ťahanovce.  

Hlasovanie:  11/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

Starosta mestskej časti vyzval poslancov na prednesenie zmien a doplnkov k schválenému 

programu rokovania. 
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Poslanec Miroslav Špak – navrhol zaradiť do programu zasadnutia bod 15.1 Reklamácia 

dodávok pri renovácii pasáže. 

Uznesenie číslo 70/2023 

Doplňujúci návrh poslanca Miroslava Špaka 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia Článku 

10 ods. 2 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Sídlisko Ťahanovce, miestnej rady a komisií miestneho zastupiteľstva  

schvaľuje  

doplnenie bodu 15.1 Reklamácia dodávok pri renovácii pasáže do programu 5. 

zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce.  

Hlasovanie:  9/ za   0/ proti  2/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

Starosta mestskej časti dal následne hlasovať o programe ako celku, aj so schváleným 

doplňujúcim návrhom poslanca Špaka. 

Uznesenie číslo 71/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia Článku 10 ods. 

2 a 3 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce, miestnej rady a komisií miestneho zastupiteľstva v súlade s ustanovením § 12 

ods. 5 zákona číslo 369/1990 Zb. o obecnom zriadení  

schvaľuje  

program 5. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce 

podľa schválených zmien.  

Hlasovanie:  11/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 5 Slovo pre verejnosť 

 V súlade s § 6 odsek 3 a §16 rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice-Sídlisko Ťahanovce sa do programu rokovania obligatórne zaraďuje bod Slovo pre 

verejnosť. Do rozpravy k tomuto bodu sa prihlásil občan Anton Meteňko.  

Anton Meteňko – informoval verejnosť, že dňa 18. apríla 2023 sa za veľkej podpory starostu 

a miestneho úradu uskutočnilo podujatie  Sadenie líp pri príležitosti 30. výročia vzniku 

Slovenskej republiky. Poďakoval starostovi, že sa toho ujal, ďalej poďakoval prednostke 

Beáte Zemkovej a ďalším zamestnancom miestneho úradu - Žďárovi a Matyasekovi, 

poslankyni a riaditeľke ZŠ Belehradská Márii Horváthovej za kultúrny program žiakov školy 

a poslankyni Eve Zummerovej. 

V závere vystúpenia poprial zastupiteľstvu zdarné rokovanie. 

Poslankyňa Eva Zummerová – poďakovala Antonovi Meteňkovi za krásnu akciu . 



4 
 

Bod č. 6 Dodatok k zmluve o poskytovaní služieb verejného osvetlenia 

v záhradkárskej lokalite Mončí potok 

Materiál k tomuto bodu poslanci obdržali v elektronickej podobe, je zverejnený na webovom 

sídle mestskej časti, bol prerokovaný v miestnej rade, v komisii a na pracovnom stretnutí. 

Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. Do diskusie sa nikto z poslancov neprihlásil. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

Uznesenie číslo 72/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice - Sídlisko Ťahanovce  

a) schvaľuje  

uzavretie Dodatku č. 1 k Zmluve o poskytovaní služby osvetlenia č. 1124/VSD/2021, ktorým 

sa dopĺňa bod 4.8. v Článku IV. Zmluvy podľa predloženého návrhu,  

b) žiada  

starostu mestskej časti, aby pre uzavretím Dodatku č. 1 k Zmluve o poskytovaní služby 

osvetlenia č. 1124/VSD/2021 uzavrel dohodu so Slovenským zväzom záhradkárov, Základná 

organizácia 32-5 Košice-Sever o refakturácii časti nákladov za služby verejného osvetlenia vo 

výške rozdielu medzi celkovou cenou služby v zmysle zmluvy č. 1124/VSD/2021 navýšenú o 

mieru ročnej inflácie a cenou služby v zmysle zmluvy č. 1124/VSD/2021.  

Hlasovanie:  11/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

Svoju účasť na zasadnutí v prezenčnej listine potvrdila prichádzajúca poslankyňa Zuzana Slivenská. 

 

Bod č. 7 Správa veliteľa Mestskej polície Košice – stanica Košice-Ťahanovce 

Starosta odovzdal slovo veliteľovi stanice mestskej polície Košice-Ťahanovce Mgr. Petrovi 

Geršákovi. 

Veliteľ Peter Geršák – predniesol  Správu o činnosti stanice Mestskej polície mesta Košice – 
Ťahanovce a stave verejného poriadku za obdobie od 01.06.2022 do 31.03.2023. 
 

Za hodnotené obdobie príslušníci zo stanice Mestskej polície Košice – Ťahanovce  
zabezpečovali úlohy vyplývajúce zo zákona o obecnej polícii, plnili aktuálne úlohy nariadené 
náčelníkom MsP, preverovali a prešetrovali došlé oznámenia, sťažnosti a podnety od 
občanov, vykonávali dohľad nad majetkom občanov a majetkom mesta, dohliadali na verejný 
poriadok a čistotu, kontrolovali statickú dopravu, ako aj dodržiavanie VZN mesta a 
mestských častí. 
 

Na vyššie uvedenom zabezpečovaní úloh sa v hodnotenom období podieľalo pätnásť 
príslušníkov stanice MsP – Ťahanovce zaradených do priameho výkonu služby. Počas 
hodnoteného obdobia sme vykonávali priebežné kontroly pasáže, skejt-parku, výbehu pre 
psov na ul. Helsinskej, ďalej okolia supermarketov COOP Jednota na ul. Belehradskej, Fresh-u 
a okolia na ul. Pekinskej, kde sa často zdržiavajú neprispôsobiví občania, vrátane lesoparku, 
kde v minulosti došlo k poškodeniu altánkov, lavičiek, priľahlej záhradkárskej oblasti a 



5 
 

lokality „Majetkár“, kde sa v minulosti zdržiavali neprispôsobiví občania. V súčasnosti je 
lokalita bez neprispôsobivých osôb, kde sa nachádzajú tri voľne prístupné, ale zdevastované 
budovy chát. V súčasnosti evidujeme v tejto lokalite najmä migrujúce osoby, kde preberajú 
odpad z kontajnerov, ktorý bol z časti vetrom zanesený aj do okolia týchto chát a následne 
prechádzajú pešo cez diaľničný privádzač na protiľahlú stranu k záhradkárskej lokalite 
„Moňok potok“, kde ohrozujú svoj život a zdravie. Jedná sa o nehodový úsek, kde často 
vznikajú kolízie vozidiel s neprispôsobivými občanmi a na základe toho NDS a.s. v spolupráci s 
mestom Košice a dotknutými mestskými časťami zriadila komisiu k problematike riešenia 
dopravno-bezpečnostnej situácie na uvedenom úseku diaľničného privádzača, kde plot 
oddeľujúci rýchlostnú cestu od záhradkárskej lokality „Moňok potok“ a „Majetkár“ opravila a 
mesto Košice vykonáva v spolupráci s mestskými časťami a mestskou políciou kontrolu 
verejného poriadku a sociálny monitoring tam žijúcich neprispôsobivých osôb.  
V rámci situačnej a viktimačnej prevencie sme pri školských zariadeniach pravidelne v 
ranných hodinách pred začatím vyučovania dohliadali nad bezpečnosťou a plynulosťou v 
cestnej premávke pri ZŠ Belehradskej a na priechodoch pre chodcov na Európskej triede, kde 
prechádza množstvo detí a ktoré sú naďalej vyhodnocované z hľadiska dopravného zaťaženia 
v rannej dopravnej špičke ako rizikové. Počas hodnoteného obdobia sme vykonali 12 
prednášok a besied pre deti MŠ na ul. Budapeštianskej č. 1 a v elokovanom pracovisku na ul. 
Viedenskej, ďalej počas letných prázdnin aj v detskom interiérovom ihrisku „Detičkovo“ na 
Americkej triede, kde prebiehali denné tábory. Prednášky-besedy boli na tému dopravnej 
výchovy, ktoré boli spojené aj s ukážkou techniky a služobnej kynológie. Ďalej v spolupráci s 
mestom Košice, MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce a spoločnosťou Antik Telecom, s.r.o., bola 
spustená bezpečnostná kamera na ul. Bruselskej č. 1 v Košiciach, ktorá je už napojená na 
mestský bezpečnostný kamerový systém. V mesiaci február sme vykonali monitoring 
verejnoprospešných zariadení, ktoré sú v mestskom mobiliári a to funkčnosti a poškodenia 
verejného osvetlenia, poškodených alebo chýbajúcich kanálových poklopov, poškodených 
častí parkových lavičiek, detských ihrísk a športovísk. Zistené nedostatky budú oznámené 
kompetentným organizáciám mesta Košice.  
Ako závažný problém v statickej doprave stále vidíme v MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce, že si 
právnické osoby a občania skupujú nevysporiadané pozemky pod komunikáciami, ktoré si 
bez povolenia cestného správneho orgánu svojvoľne vyznačujú informačnými tabuľami, 
dopravnými zariadeniami, alebo regulačnými dopravnými značkami, kde v prípade zistenia 
takéhoto protiprávneho konania, tieto správne delikty oznamujeme cestnému správnemu 
orgánu. Naposledy sme takéto porušenia zistili v mesiaci február na Aténskej ulici.  
V tejto súvislosti vidíme ako ďalší problém už aj tak v problematickej situácii v statickej 
doprave novú vyhlášku MV SR č.30/2020Z.z.. o dopravnom značení, kde došlo k zrušeniu 
niektorých dopravných značiek a taktiež k zmene významu niektorých dopravných značiek, 
konkrétne dopravnej značky Zóny s dopravným obmedzením, po novom Zónou zákazu státia, 
kde došlo aj k zmene významu dodatkovej tabuľky so symbolom nákladného motorového 
vozidla. Na základe toho bola v MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce preznačená pôvodná zóna, 
ktorá už v súčasnosti zamedzuje vo večerných a nočných hodinách parkovanie všetkým 
kategóriám vozidiel nad 4,9 m mimo vyznačených parkovacích miest. V tejto súvislosti sa 
bude v letných mesiacoch realizovať aj doznačenie tzv. polouzavretých parkovísk, ktoré budú 
vyhradené výlučne pre osobné motorové vozidlá. V mesiaci november sme vo večerných a 
nočných hodinách v spolupráci s HaZZ v Košiciach vykonali preventívno-bezpečnostnú akciu: 
„Tri metre k životu“, ktorá spočívala v zabezpečení prejazdnosti ulicami na Sídlisku 
Ťahanovce ťažkou hasičskou technikov, kde sme zistili, že ul. Helsinská a z časti ulice Čínska, 



6 
 

Aténska a Viedenská boli neprejazdné, kde počas akcie, bolo zistených celkovo 10 vozidiel, 
ktoré tvorili cestnú prekážku a bránili v prejazde hasičského vozidla. Na základe toho, bol 
požiadaný správca cesty – mesto Košice o osadenie regulačných dopravných značiek č. 270 
(zákaz zastavenia) s úsekom platnosti na ul. Helsinskej 2, ktoré už boli schválené cestným 
orgánom a KDI. Na Čínskej ulici by sa mala organizácia dopravy riešiť komplexne a to jej 
zjednosmernením. 
 

Za hodnotené obdobie sme zaznamenali 1266 oznámení a podnetov občanov z ktorých bolo 
najviac 746 (t.j. 59% oznamov) na riešenie parkovania a to bránenie vo výjazde z parkovacích 
miest, alebo pred kontajnermi, kde bránili vývozu odpadu, obsadením vyhradeného 
parkovacieho miesta iným motorovým vozidlom a porušovanie regulačného dopravného 
značenia. A 520 (41%) oznámení sa týkalo porušovania verejného poriadku ako napr. rušenie 
nočného pokoja, obťažovanie bezdomovcami, podnapité osoby ležiace na zemi, požívanie 
alkoholu na miestach, kde je to zakázané, spaľovanie odpadu a voľne pohybujúcimi 
spoločenským zvieratami aj diviakmi.  
Jeden z takýchto oznamov bol dňa 26.01.2022 na základe oznamu občana, envirohliadka 
prešetrila podnet na vysypanie viacerých vriec s komunálnym odpadom a elektroodpadom v 
krovinatom poraste v lokalite Anička, prešetrením bolo zistené, že odpad vysypali dvaja 
občania z požičaného nákladného motorového vozidla s martinskou poznávacou značkou. 
Celá vec bola po zadokumentovaní pre podozrenie z neoprávneného nakladania s odpadom 
oznámená Referátu životného prostredia MMK.  
Dňa 21.11.2022 o 13:00 h bolo oznámené pracovníkom mestskej časti zrezanie stromu na 
Belehradskej ulici 17, kde na mieste bolo zistené, že sa jedná o vŕbu, ktorá bola zrezaná bez 
povolenia, kde jej spoločenská hodnota bola SMsZ následne vyčíslená na 1509,48-€ a pre 
podozrenie z porušenia zákona NR SR č. 543/2002 Z.z. o ochrane prírody a krajiny bola vec 
odoslaná na Okresný úrad – Odbor starostlivosti o životné prostredie.  
Ďalší z takýchto oznamov bol dňa 19.09.2022 o 17:00 h hliadka obdržala oznam, že došlo ku 
krádeži bicykla pri posilňovni Arcadia, na Americkej triede v Košiciach, pričom hliadka 
obdržala fotografiu bicykla. Po ozname, hliadka po tzv. horúcej stope a možnom vytypovaní 
trás úniku sa presunula do mestskej časti Ťahanovce obec, či nenájde uvedený odcudzený 
bicykel na železničnej zastávke Ťahanovce. Pri opätovnej kontrole Repnej ulice zbadala, že 
oproti hliadke v daždi jazdí mladý muž na bicykli, čo hneď vzbudilo podozrenie. Po dostihnutí 
podozrivého, ho hliadka vyzvala, aby zotrval na mieste načo zistila jeho totožnosť a nakoľko 
nevedel hodnoverným spôsobom preukázať nadobudnutie bicykla, tak na základe zistených 
skutočností a pre podozrenie z TČ krádeže, bola privolaná hliadka OO PZ Ťahanovce, ktorá 
bicykel a podozrivého prevzali k ďalšej realizácii.  
Z množstvom motorových vozidiel v MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce a následným 
nedostatkom parkovacích miest súvisí aj dlhodobé parkovanie starých vozidiel, ktoré 
narušujú estetický vzhľad obce a ohrozujú životné prostredie. Za hodnotené obdobie sme na 
sídlisku Ťahanovce zistili vlastnou činnosťou, prípadne nám boli oznámené mestskou časťou, 
alebo občanmi celkovo 7 nových vozidiel. Držiteľom týchto vozidiel bola zaslaná výzva na ich 
odstránenie podľa zákona o odpadoch a zároveň boli oznámení na Okresný úrad – Odbor pre 
cestnú dopravu a pozemné komunikácie za porušenie povinnosti držiteľa vozidla t.j. 
neplatnosť STK a EK. V piatich prípadoch bolo staré vozidlo odstránené samotným 
majiteľom, v jednom prípade plynie podľa zákona o odpadoch 60 dňová lehota na jeho 
odstránenie a jedno vozidlo bolo odtiahnuté mestskou políciou.  
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Za hodnotené obdobie sme vykonali celkovo 23 asistencií a to pre DPMK pri ochrane 

revízorov, MV SR ako nezúčastnené osoby, VVaK a TEHO pri odstránení vozidiel, ktoré bránili 

čisteniu, alebo oprave kanalizácie, RZP pri prevoze zranených a agresívnych osôb, KOSIT-u pri 

bránení iných vozidiel pri odvoze odpadu a sezónnom čistení komunikácií od zimného 

posypu. Ďalej sme poskytli súčinnosť pre ÚPSVaR a Referátu sociálnych vecí MMK pri 

kontrole neprispôsobivých osôb Na Demetri a Pri hati a MÚ MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce 

pri zabezpečovaní verejného poriadku pri akciách ako „Mikuláš na koči“, vianočných trhov a 

uvoľnení parkovacích miest pre vozidlo, pri ozdobovaní vianočného stromčeka. 

Od júna 2022 sme v MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce vykonali celkovo 145 preventívno-
bezpečnostných akcií, z toho 36 zameraných na dodržiavanie zákona NR SR č. 219/1996 Z.z. 
o ochrane pred zneužívaním alkoholických nápojov a o zriaďovaní a prevádzke 
protialkoholických záchytných izieb a príslušného ustanovenia VZN mesta Košice č.78 o 
čistote a verejnom poriadku na území mesta Košice, ktoré okrem iného zakazuje požívanie 
alkoholu na verejných priestranstvách, kde sme zistili celkovo deväť priestupkov. Ďalších 31 
preventívno-bezpečnostných akcií bolo zameraných na dodržiavanie zákona, ktorým sa 
upravujú niektoré podmienky držania psov, kde bol zistený jeden priestupok. Z dôvodu 
jestvujúcej zóny zákazu zastavenia sme vykonali 20 akcií zameraných na kontrolu odstavenia 
motorových vozidiel mimo vyznačených miest nad 4,9 m, kde boli zistených celkovo šesť 
porušení, 4 preventívno-bezpečnostné akcie zamerané na vandalizmus a poškodzovanie 
fasád budov sprejovými farbami, kde nebolo zistené porušenie zákona, 24 preventívno-
bezpečnostných akcií na zákaz fajčenia na zastávkach a prístreškoch MHD, kde boli zistené 
štyri priestupky, ďalej 17 akcií na kontrolu výkonu taxislužieb, kde sme zistili celkovo 
dvadsaťpäť priestupkov, 12 preventívno-bezpečnostných akcií na dodržiavanie jazdy na 
kolobežkách s pomocným motorčekom, hlavne nebezpečnou jazdou v pasáži na 
Budapeštianskej ulici, kde boli zistené štyri priestupky a na základe sťažností občanov a v 
spolupráci s mestskou časťou sme predložili na ÚHA a referát dopravy MMK návrh na 
preznačenie pasáže na pešiu zónu a 1 akciu na dodržiavanie povinnosti držiteľov starých 
vozidiel, kde bolo pri kontrole zistené jedno vozidlo, ktoré vykazovalo známky starého 
vozidla.  
V súvislosti s rozšírením oprávnení mestských a obecných polícii v SR, sme začali využívať pri 

riešení porušenia konkrétnych ustanovení bezpečnosti a plynulosti v cestnej premávke a to 

zákazu zastavenia a státia, inštitút objektívnej zodpovednosti. 

Vyhodnotenie vybraných ukazovateľov činnosti stanice MsP Ťahanovce za obdobie od 
01.06.2022 do 31.03.2023  
Celkový počet vyriešených priestupkov a správnych deliktov za uvedené obdobie: 2 243  
z toho:  
-priestupky na úseku verejného poriadku a VZN: 266 (12%)  
-priestupky na úseku dopravy: 1 747 (78%)  
-iné priestupky a správne delikty: 230 (10%)  
z toho vyriešených:  
-v blokovom konaní a rozkazom o uložení pokuty: 1 356 na sumu: 25 622,- € (61%)  
-oznámením, správou o výsledku objasňovania, resp. odovzdaním príslušnému správnemu 
orgánu: 73 (3%)  
-preventívne, t.j. „napomenutím“: 814 (36%). 
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Diskusia: 

Zástupca starostu Miroslav Janitor – poprosil mestskú políciu, aby v nočných hodinách 

skontrolovali Florpark na Bruselskej ulici, nakoľko má indície, že sa tam zdržiavajú 

a prespávajú bezdomovci. 

Starosta Miloš Ihnát – poprosil veliteľa Petra Geršáka o kontrolu oddychovej zóny vo 

vnútrobloku Čínska, ktorá je pred dokončením. 

Poslanec Miroslav Špak – opýtal sa veliteľa Geršáka, či pri odstraňovaní autovrakov bola 

potrebná súčinnosť poslancov alebo štatutára. 

Veliteľ Peter Geršák – mestskej polícii boli nahlásené vozidlá aj z tejto mestskej časti (dve 

alebo tri), mestská polícia ich riešila štandardným spôsobom. 

Starosta Miloš Ihnát – pripomenul, že on sám bol ako poslanec súčinný pri odstránení 123 

vozidiel zo sídliska Ťahanovce, ktoré uvoľnili parkovacie miesta. 

Poslanec Tomáš Jurkovič – opýtal sa, či by nebolo možné takúto správu veliteľa stanice 

mestskej polície dostávať v predstihu, nakoľko materiály na zasadnutie by mali byť zaslané 5 

dní vopred. 

Poslanec Štefan Bereš – opýtala sa, či je už vyriešený problém s parkovaním dodávok. 

Veliteľ Peter Geršák – podľa zákona je to tak, že došlo k zmene významu dopravného 

značenia s tým, že na niektorých miestach to  vodiči využívajú v prípade, že je to parkovisko, 

ktoré je vyznačené, nakoľko zóna zákazu pre také parkovisko neplatí. Sú preto ešte niekde 

miesta – tzv. odstavné plochy, kde dodávky parkovať nemôžu, napr. na veľkom parkovisku 

na Čínskej ulici, ale je to potrebné ešte doznačiť zvislými dopravnými značkami 

s dodatkovými piktogramami, že parkovisko je vyhradené len pre osobné motorové vozidlá. 

Samozrejme by bolo dobré doznačiť všetky parkoviská aj vodorovným dopravným značením, 

aby to bolo v súlade s vyhláškou ( Sofijská, Aténska ul.) 

Poslanec Marek Fedoročko – opýtal sa na značky vyhradeného parkovania, koľko takých 

neplatných značiek ešte na sídlisku je, ktoré je potrebné odstrániť. 

Veliteľ Peter Geršák – čo sa týka dopravného značenia, má ho na starosti referát parkovania 

na magistráte, mestská polícia zabezpečuje iba kontrolu dodržiavania tohto dopravného 

značenia. Mesto postupne odstraňuje neplatné značenie, respektíve nahrádza ho 

všeobecnými vyhradenými parkoviskami pre občanov ŤZP. Situácia sa mení každý deň. 

Faktická poznámka prednostky Beáty Zemkovej na vystúpenie poslanca Tomáša Jurkoviča 

– týkala sa Správy prednesenej veliteľom Petrom Geršákom, ktorú mestská časť obratom 

preposlala všetkým poslancom. Prednostka Zemková upozornila, že mestská časť nemôže 

zaväzovať mestskú políciu k dodržiavaniu rokovacieho poriadku miestneho zastupiteľstva. 

Správa mohla byť prednesená len ústne a bolo dobrou vôľou veliteľa Geršáka, že ju vždy 

následne zaslal aj písomne, aby mohla byť súčasťou protokolu. Mestská časť bude v každom 

prípade k poslancom ústretová a v prípade, že bude správa zaslaná v predstihu, prepošle ju 

všetkým poslancom. 
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Reakcia poslanca Tomáša Jurkoviča na faktickú poznámku prednostky Zemkovej – išlo mu 

len o to, aby si mohol v predstihu prečítať  správu a mohol si do diskusie pripraviť viac 

otázok. 

Návrhová komisia – poslankyňa Mária Horváthová: 

Uznesenie číslo 73/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

berie na vedomie  

Správu veliteľa Mestskej polície Košice stanica Ťahanovce.  

Hlasovanie:  12/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 8 Správa o činnosti hlavnej kontrolórky mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce za I. štvrťrok 2023, stanovisko k 2. zmene rozpočtu 

Materiál poslanci obdržali elektronicky a bol zverejnený na webovom sídle mestskej časti. 

Starosta k tomuto bodu otvoril diskusiu. 

Hlavná kontrolórka Helena Badaničová – dodala, že na požiadanie starostu Miloša Ihnáta 

vypracovala stanovisko k  poskytnutiu usmernenia k iniciatíve jedného z poslancov – návrh 

na zakúpenie multifunkčného motorového vozidla, ktoré by malo slúžiť mestskej časti na 

čistenie, údržbu a opravy komunikácií a chodníkov, nachádzajúcich sa v katastri mestskej 

časti. Vo svojom stanovisku uviedla, že mestská časť Košice-Sídlisko Ťahanovce nemá 

zverené od mesta Košice chodníky a nevykonáva na nich údržbu. Mestská časť hospodári 

v zmysle prijatých zásad o hospodárení s majetkom mestskej časti, ktoré sú vypracované na 

základe zákona o majetku miest a obcí / upozornila zároveň, že tieto zásady budú 

prepracovávané, pretože prezidentka podpísala novelizáciu zákona o majetku miest a obcí 

a tieto zásady z neho vychádzajú, takže sa budú musieť prepracovať/. Ako hlavná kontrolórka 

neodporúča zakúpenie takéhoto multifunkčného  vozidla, nakoľko mesto Košice dostáva 

podielové dane, vo výpočte ktorých sú zahrnuté všetky zverené činnosti, ktoré mesto má. 

Mesto Košice z podielových daní dostane 132 miliónov €, mestské časti dostanú 13 

miliónov€., čo je asi 10 % z podielovej dane mesta. Pritom sa striktne posudzuje, aké 

kompetencie daná mestská časť má a na základe tohto vzorca sú schvaľované podielové 

dane pre mestské časti. Mesto pritom zastrešuje údržbu komunikácií. Mestská časť by 

zakúpením multifunkčného vozidla vynaložila prostriedky nad rámec svojich kompetencií 

a mohla by ich efektívnejšie a prospešnejšie  využiť na iné  veci. 

Návrhová komisia – poslankyňa Mária Horváthová: 

Uznesenie číslo 74/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 18f ods. 1 

písm. d) zákona číslo 369/1990 Zb. obecnom zriadení v platnom znení  
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berie na vedomie  

správu o činnosti hlavnej kontrolórky mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce za I. štvrťrok 

2023.  

Hlasovanie:  9/ za   0/ proti  1/ zdržal sa  2/ nehlasovali  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 75/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 18f ods. 1 

písm. c) zákona číslo 369/1990 Zb. obecnom zriadení v platnom znení  

berie na vedomie  

stanovisko hlavnej kontrolórky k 2. zmene programového rozpočtu mestskej časti na rok 

2023.  

Hlasovanie:  11/ za   0/ proti  1/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 9 Programový rozpočet mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce na rok 

2023 – 2. zmena rozpočtu 

Materiál poslanci obdržali elektronicky a bol zverejnený na webovom sídle mestskej časti. 

Zaoberali sa ním komisie a miestna rada. Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. 

Poslanec Ján Pavúk – informoval, že finančná komisia na svojom zasadnutí prerokovala 

návrh na zmenu rozpočtu a odporučila ho schváliť. Samozrejme, je potrebné počítať s tým, 

že nie je schválený mestský rozpočet, takže s vysokou pravdepodobnosťou ešte dôjde 

k zmenám. 

Návrhová komisia – poslankyňa Mária Horváthová: 

Uznesenie číslo 76/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 14 ods. 3 

písm. d) zákona číslo 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov  

schvaľuje  

2. zmenu programového rozpočtu mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce na rok 2023.  

Hlasovanie:  12/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 10 Prerokovanie protestu prokurátora proti Všeobecne záväznému 

nariadeniu číslo 4/2009 o čistote a verejnom poriadku. Návrh Všeobecne 

záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce, ktorým sa 

ruší VZN č. 4/2009 
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Materiál k tomuto bodu poslanci obdržali v elektronickej podobe, je zverejnený na webovom 

sídle mestskej časti, bol prerokovaný v miestnej rade, na zasadnutí  komisií a na pracovnom 

stretnutí. Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. Do diskusie sa nikto z poslancov 

neprihlásil. 

Návrhová komisia – poslankyňa Mária Horváthová: 

Uznesenie číslo 77/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

vyhovuje  

protestu prokurátora č. Pd 12/23/8802 proti Všeobecne záväznému nariadeniu mestskej 

Košice-Sídlisko Ťahanovce č. 4/2009 o čistote a verejnom poriadku. 

Hlasovanie:  11/ za   0/ proti   0/ zdržal sa  1/ nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 78/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce v súlade s ustanovením § 14 

ods. 3 písm. a) zákona číslo 401/1990 Zb. o meste Košice  

schvaľuje  

Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce č. 2/2023, ktorým sa 

ruší Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce č. 4/2009 o 

čistote a verejnom poriadku.  

Hlasovanie:  12/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 11 Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Košice 

a jeho funkčnej oblasti 2022 – 2027 

Materiál k tomuto bodu poslanci obdržali v elektronickej podobe, je zverejnený na webovom 

sídle mestskej časti, bol prerokovaný v miestnej rade, na zasadnutí  komisií a na pracovnom 

stretnutí. Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. 

Poslanec Miroslav Špak – k tejto téme prebehla zaujímavá e-mailová diskusia, opýtal sa 

preto, či sú všetky problémy v tejto téme vyriešené, nakoľko vyjadrenie komisie (zrejme ide 

o komisiu rozvoja, dopravy a výstavby, pozn. zapisovateľky) nemá. 

Poslanec Štefan Bereš – za komisiu rozvoja, dopravy a výstavby môže prezentovať, na čom 

sa uzniesla. Tá odporúča materiál  (PHRSR) prerokovať a prijať. Komisia prijala aj druhé 

uznesenie, nakoľko z diskusie vyplynulo, že je potrebné upraviť alebo stanoviť akčný plán 

mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce, ktorý by obsahoval v minulosti neuskutočnené 

zámery, plus nejaké nové zámery.  
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Znenie uznesenia: Komisia rozvoja, dopravy a výstavby splnomocňuje člena komisie 

Ladislava Olexu spracovať pracovný materiál k akčnému plánu do najbližšieho zasadnutia 

komisie, ktoré bude v júni.  

Na júnové zasadnutie by mal byť teda spracovaný akčný plán mestskej časti programami, 

ktoré by sa mali naplniť v programovom období vo funkčnej oblasti období 2022 – 2027. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie poslanca Štefana Bereša – 

namietal možnosť prístupu občana – neposlanca Olexu ku všetkým potrebným materiálom 

mestskej časti, nakoľko ani on sám ako poslanec k niektorým základným informáciám prístup 

nemá. Vyrušuje ho, že občan Olexa bude mať nejaký špeciálny mandát a celé uznesenie 

podľa neho vyzerá dosť pochybne. Navrhol prerokovať to aj v pléne. Špeciálny mandát pre 

Ladislava Olexu by mal podľa neho podpísať aj štatutár. Obrátil sa s týmto návrhom na 

predsedu komisie rozvoja, dopravy a výstavby Štefana Bereša. 

Starosta Miloš Ihnát – informoval, že sa zúčastnil zasadnutia komisie, ktorej predsedal 

poslanec Bereš. Podľa neho Ladislav Olexa nedostal od komisie úlohu, naopak, sám požiadal, 

aby mohol spracovať materiál, nakoľko má skúsenosť a chce pomôcť mestskej časti. Do 

PHRSR mestská časť zapracovala 33 bodov. Vyčítal poslancovi Špakovi, že si materiál 

nenaštudoval. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – 

požiadal starostu, aby sa nevyjadroval k tomu, ako sa pripravuje na zasadnutie a ako študuje 

materiály, pretože starosta vôbec nemá vedomosť o tom, ako je poslanec Špak o veciach 

informovaný. 

Návrhová komisia – poslankyňa Mária Horváthová: 

Uznesenie číslo 79/2023 

 Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa § 14 ods. 3 zákona 

číslo 401/1990 Zb. o meste Košice  

prijíma  

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Košice a jeho funkčnej oblasti 

2022-2027 ako svoj rozvojový dokument, ktorý je spoločným programom pre mesto Košice, 

mestské časti mesta Košice a obce tvoriace územie udržateľného mestského rozvoja funkčnej 

oblasti mesta Košice.  

Hlasovanie:  10/ za   0/ proti  2/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 12 Memorandum o rozdelení nenávratného finančného príspevku za 

poskytnutie pomoci utečencov z Ukrajiny medzi mestom Košice a mestskými 

časťami. 
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Materiál k tomuto bodu poslanci obdržali v elektronickej podobe, je zverejnený na webovom 

sídle mestskej časti, bol prerokovaný v miestnej rade, na zasadnutí  komisií a na pracovnom 

stretnutí. Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. 

Poslanec Ján Pavúk – opýtal sa poslancov, ktorí sú aj mestskými poslancami, či mesto Košice 

počíta s rozdelením podielových daní pre mestské časti v pôvodnej výške. 

Starosta Miloš Ihnát – starosta mestskej časti podpíše také uznesenie, aké poslanci prijmú. 

O mestskom rozpočte sa bude rokovať 27.4.2023. Podľa jeho informácií sa primátor 

s faktom, že mestské časti si finančné prostriedky od štátu nechajú. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta –  

v úvode upozornil, že starosta tento bod neuviedol a sledujúci nevedia, o čom poslanci 

rokujú. Ďalej uviedol, že na rade starostov sa o tomto memorande už hlasovalo. Opýtal sa 

starostu, ako on osobne na rade starostov hlasoval. 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta na faktickú poznámku poslanca Špaka – odpovedal, že na 

rade starostov hlasoval za memorandu, nakoľko vtedy bola iná situácia a žiadateľom malo 

byť mesto Košice, nie mestské časti. Na základe listu ministerky Remišovej, v ktorom uviedla 

za žiadateľov mestské časti sa situácia diametrálne zmenila. 

Čo sa týka uvádzania bodu, materiál bol predložený a každý si ho mal možnosť naštudovať, 

zasadali k tomuto materiálu odborné komisie. Ak má poslanec Špak potrebu bod ešte raz 

uviesť, dáva mu k tomu priestor. 

Poslanec Miroslav Špak – požiadal o pár minút na prípravu, vzápätí uviedol bod slovami, že 

ministerstvo posiela 6,6 milióna eur mestským častiam za to, že pomáhali pri riešení situácie 

s utečencami z Ukrajiny po vypuknutí vojnového konfliktu. Pomoc sa týkala ubytovania, 

materiálnej pomoci, bezpečnosti... 

Starosta mestskej časti prerušil vystúpenie poslanca Špaka, nakoľko mu uplynul čas, 

vymedzený na prednesenie faktickej poznámky a požiadal o uvedenie bodu prednostku 

miestneho úradu Beátu Zemkovú. 

Prednostka Beáta Zemková – vysvetlila poslancovi Špakovi, že ide o výzvy, t.j. nič nepríde na 

účet bez toho, aby o to požiadali mestské časti. Napríklad mestská časť Dargovských hrdinov 

možno vôbec nebude môcť o tieto prostriedky požiadať, pretože je stále zadĺžená a teda 

nemôže byť oprávneným žiadateľom. Čo sa týka mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce, 

žiadosť už bola podaná – 13.4.2023 a mestská časť je v očakávaní, či bude všetko v poriadku 

a či prípadne nebude vyzvaná na doplnenie. Bol ju PhDr.  Žďára odkomunikovať na 

regionálnom stredisku na Moldavskej ulici,. Vyzerá to, že je všetko v poriadku a je 

predpoklad, že, tak, ako bolo pánom Lesňákom povedané, možno do dvoch mesiacov 

teoreticky by mohli byť tieto financie schválené a mali prísť na účet. Ako postupovali ostatné 

mestské časti, nevie, znamená to teda, že sa nedá povedať, že príde 6,5 milióna, pretože 

určite, napríklad, nepríde pre mestskú časť Dargovských hrdinov. 
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Princíp rozdeľovania finančného príspevku nastavilo ministerstvo tak, že sa počíta na 

jedného odídenca, vybaveného v mestskej časti, ktorému oddelenie mestskej časti poskytlo 

službu,   suma 2600 €. Tejto agende sa venujú štyri zamestnankyne úradu. 

Starosta Miloš Ihnát - vystúpenie prednostky doplnil, že u mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce ide o sumu 343 200 €. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie prednostky Beáty Zemkovej –  

ohradil sa voči tvrdeniu  prednostky,, že výzvu nečítal a že táto výzva sa týka len služby 

úradu. Prečítal, ktorých oblastí sa týka:  

„Výzva počíta s týmito oblasťami oprávnených výdavkov:  všeobecný spotrebný materiál, 

základná materiálna pomoc, hygienické balíčky, prikrývky, oblečenie, lieky bez lekárskeho 

predpisu, spacie vaky...“ – to je to, o čom v úvode hovoril. 

Starosta Miloš Ihnát – prečítal v pléne sprievodný list ministerky Remišovej, ktorý 

adresovala primátorom a starostom slovenských miest a obcí v súvislosti s pomocou 

ukrajinským utečencom. Vyzval poslancov, aby sa rozprávali o tom, či mestská časť poskytne 

z tohto nenávratného príspevku niečo mestu alebo nie. 

Faktická poznámka poslanca Juraja Mazáka na vystúpenie prednostky Beáty Zemkovej – 

prednostka uviedla, že peniaze z príspevku nie sú určené na výdavky, o ktorých hovoril 

poslanec Špak, ten zas prečítal, že sú určené na takéto výdavky a je známe, že mesto 

niektoré takéto výdavky s utečencami reálne  malo. Z čoho ich krylo mesto Košice dočasne 

alebo z čoho iného môže žiadať krytie alebo aké sú možnosti okrem týchto peňazí, keďže 

mesto Košice ich de facto chce od mestských častí. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta –  

opýtal sa vedenia mestskej časti, aby menovala aspoň jednu  z ním vymenovaných vecí, 

ktorú vykonala a za ktorú by mala dostať sumu 345 tisíc. 

Starosta mestskej časti požiadal vedúcu ekonomického oddelenia miestneho úradu Mgr. 

Martu Baxovú, aby uviedla, ktoré výdavky mestská časť mala v súvislosti s vybavovaním 

odídencov z Ukrajiny. 

Marta Baxová – v zozname kategórií výdavkov, z ktorého čítal poslanec Miroslav Špak, je aj 

ďalší bod – administratívna podpora, informovanie o právach,  poskytovanej podpore – sú 

tam uvedené všetky činnosti, ktoré mestská časť pomáhala zabezpečovať pre odídencov ešte 

skôr, ako to bolo podchytené štátnymi orgánmi. Kolegyne, ktoré boli v neustálom kontakte 

s odídencami, dokonca od nich ochoreli na Covid-19. 

Čo sa týka využitia nenávratného príspevku, čo zrejme zaujíma poslanca Špaka, prečítala 

úryvok z výzvy, kde sa hovorí, že ..“výdavky, skutočne vynaložené prijímateľom hradené 

z predmetnej paušálnej sadzby, nie sú počas, ani po skončení implementácie projektov 

predmetom kontroly orgánov zapojených do implementácie ESHIFT. Osobne považuje 

príspevok za satisfakciu, že odídenci okrem pomoci, ktorá im bola poskytnutá, využívali aj 

všetky ďalšie služby mestskej časti tak, ako ostatní obyvatelia. Mestská časť nebude musieť 
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preukazovať, ako sa získané prostriedky z príspevku použijú. Mestská časť ich môže použiť na 

bežné výdavky. 

Faktická poznámka poslanca Juraja Mazáka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – opýtal 

sa ešte raz, z čoho iného by mesto mohlo kryť svoje výdavky v súvislosti s odídencami. 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta na faktickú poznámku poslanca Juraja Mazáka – odpovedal, 

že mesto Košice ide svojou cestou a mestská časť Košice-Sídlisko Ťahanovce zasa svojou. 

Poslanci momentálne majú za úlohu rozhodnúť, či polovicu z prijatých finančných 

prostriedkov posunú mestu alebo nie. 

Faktická poznámka poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie predrečníkov – odpovedal 

na otázku, ktorú starostovi položil poslanec Mazák, odkiaľ by malo mať mesto preplatené 

náklady, ktoré malo v súvislosti s pomocou Ukrajincom. Mesto Košice malo preplatené 

všetky  oprávnené náklady zo strany štátu prostredníctvom okresného úradu. To, že mesto 

žiada o pomoc od mestskej časti z prostriedkov, ktoré mestské časti dostanú z predmetnej 

výzvy, je fakt, mesto má na to právo. Miestne zastupiteľstvo sa aktuálne má vyjadriť k tomu, 

či daruje mestu 50% zo sumy, ktorá jej prináleží na základe tejto výzvy, alebo nie. 

Uskutočnilo sa viacero stretnutí v rámci komisií v mestských častiach i na meste Košice, kde 

boli tieto veci do detailu vysvetlené a je úplne nezmyselné teraz o tom ďalej debatovať, 

pretože je to jednoduchá otázka: áno alebo nie? 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta –  

nejde mu vôbec o to, aby boli finančné prostriedky od štátu stopnuté. Informoval však  

plénum, že mesto Košice ide žiadať o úver 3,5 milióna €. Poslanci by to mali schváliť, lebo 

inak mesto nedokáže prežiť. Svoj názor ilustroval na príklade matky, ktorá si na prežitie 

požičiava peniaze z banky, a dcéry, ktorá peniaze vyhrala v lotérii. Podľa neho mestská časť 

na získanie sumy od štátu nevynaložila ani percento vlastných nákladov. 

Poslanec Juraj Mazák – memorandum tvrdí, že mesto Košice ide pokryť nepokryté náklady 

z iných schém. Nie je mu teda jasné, či tie náklady boli pokryté (ako tvrdil poslanec 

Fedoročko), alebo neboli pokryté.  

Starosta mu na túto otázku odpovedal, že náklady mesta pokryté boli. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta –  

nakoľko materiál predkladá starosta, poslanci kladú otázky jemu, preto by mal na tieto 

otázke relevantne odpovedať, nakoľko je rozpor v tom čo je v materiáli a čo tvrdí starosta 

ústne v pléne. Podľa neho má problém starosta a poslanci chcú len zistiť, kde je pravda, aby 

sa mohli rozhodnúť, ako majú hlasovať. 

Starosta o odpoveď na otázku poslanca požiadal prednostku miestneho úradu Beátu 

Zemkovú. 

Prednostka Beáta Zemková – informovala , že materiál, ktorý je prerokúvaný, predkladá 

mesto Košice. Mestská časť dáva na schválenie zastupiteľstvu súhlas s tým, aby z peňazí, 

ktoré by mali mestskej časti prísť, bolo posunutých 50% mestu. Predpokladá však, že 

poslanci tento súhlas nedajú, nakoľko už v predchádzajúcom bode programu (2. zmena 
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rozpočtu 2023  - pozn. zapisovateľky), schválili prijatie predpokladanej sumy do rozpočtu 

mestskej časti.  

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta –  

mestská časť podľa neho zostavila program rokovania zle, bod o rozpočte nemal predchádzať 

bodu o memorande. 

Poslanec Miroslav Špak – ak finančné prostriedky od štátu prídu, v každom prípade ich získa 

občan – je jedno, či cez rozpočet mestskej časti alebo mesta. Poslanci by sa mali rozhodnúť, 

ktorý „hospodár“ je v horšej finančnej situácii a ktorý efektívnejšie míňa peniaze. Ako príklad 

použil reklamovanú pasáž na Budapeštianskej. Osobne by dal radšej peniaze mestu na 

kvalitné výberové konanie, aby sa tieto peniaze minuli racionálne. Je zvedavý, ako budú 

hlasovať mestskí poslanci pri schvaľovaní mestského rozpočtu (27.4.2023). Obáva sa, že pri 

jeho neschválení, prestane fungovať MHD. 

Starosta Miloš Ihnát – upozornil, že účelová dotácia, ktorú každoročne mesto mestskej časti 

poskytovalo (90 tis. € - pozn. zapisovateľky), tá v roku 2023 nebude. Je potrebné počítať aj 

s týmto faktom. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta –  

vyčítal starostovi, že nepoužil efektívne ani účelovú dotáciu od mesta. Poukázal na 

nedotiahnuté reklamačné konanie v pasáži. 

Poslanec Marek Fedoročko – obrátil sa na poslanca Špaka, ktorý hovoril, že na mestskom 

zastupiteľstve sa bude schvaľovať úver, o ktorý mesto žiada, aby sa vykryli jeho prevádzkové 

náklady. Pripomenul mu, čo sa dialo na decembrovom zasadnutí mestského zastupiteľstva. 

Vtedy primátor deklaroval poslancom i celej verejnosti, že magistrát mesta bude šetriť 

a ušetrí 2 milióny eur. Prepustí 10% zamestnancov, zoptimalizuje procesy a nevyplatí 13. 

a 14. plat. Faktom je, že 13. a 14. plat sa zamestnancom magistrátu vyplatí, faktom je, že 

počet zamestnancov magistrátu neklesá, ale, naopak, rastie. Keby primátor dodržal svoj sľub, 

ktorým obhajoval, prečo sa musia zvýšiť poplatky pre občanov, tak dnes by malo mesto dva 

milióny vo vrecku a nebolo by potrebné žiadať 3,8 milióna úver na prevádzku. Takisto 

zníženie marketingu, zníženie poplatku, ktorý poslanci navrhovali,  by tvorilo ďalších 600 

tisíc. Stačilo by žiadať nie 3,8 ale iba 1 milión úveru. A hovorí iba o jednej z mnohých ďalších 

možností, kde by sa mesto mohlo správať hospodárnejšie a efektívnejšie. 

Takže si nemyslí, že mesto je ten správny gazda. 

Ak peniaze od štátu prídu do mestskej časti, myslí si, že mestská časť ich bude vedieť oveľa 

efektívnejšie využiť na riešenie problémov mestskej časti, ktoré súvisia hlavne s výkupmi 

pozemkov a so situáciou, ktorá na tomto sídlisku je. Nemyslí si, že lepším riešením je chodiť 

prosiť primátora, aby poskytol mestskej časti účelovú dotáciu ( 50, 60 alebo 90 tisíc), aby 

mestská časť zveľadila mestský majetok. 

Ak je príležitosť získať pre mestskú časť peniaze, tak ich treba zobrať všetky a využiť ich 

efektívnejšie pre obyvateľov, žijúcich na tomto sídlisku. Magistrát mesta označil za čiernu 

dieru. Za dôvod, prečo o mesiac prestane fungovať MHD, označil neschopnosť primátora 

predložiť už štyri mesiace rozpočet. Necháva fungovať dopravný podnik systémom 
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neustáleho zadlžovania, až kým úplne nepadne a bude ľahkým sústom pre privatizáciu. 

Dopravný podnik je v obrovských problémoch a nevidí tam žiadne investície, žiadny plán na 

to, aby sa obnovoval vozový park. Autobusy majú problém vyjsť ráno z garáže, aby mohli 

vôbec jazdiť. Ale to nie je problém mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce, ale problém 

mesta a za to, ako vyzerá mesto a mestské podniky, zodpovedá jeho zriaďovateľ a to je 

primátor a vedenie mesta.  

V tomto bode rokovania majú miestni poslanci rozhodnúť, či dajú zo získaných peňazí z výzvy 

MIRRI 50% mestu alebo nie. Tak sa treba rozhodnúť a ísť ďalej. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie poslanca Mareka Fedoročka – 

upozornil poslanca Fedoročka, že jeho snaha získať pre mestskú časť multifunkčné vozidlo, 

bola zo strany vedenia mestskej časti opäť zmarená. On sám je v miestnom zastupiteľstve 

druhé volebné obdobie, ale, žiaľ, už  prestal veriť tomuto vedeniu, lebo vie, že nemá 

schopnosť robiť, čo by chceli poslanci a poslanci to nedokážu nastaviť tak, aby mali nejaký 

vplyv na peniaze. 

Poslanec Juraj Mazák – konštatoval, že toto zastupiteľstvo vedie oveľa dlhšie diskusie 

o oveľa menej dôležitých veciach a sumách, takže on pokladá za potrebné viesť dlhšiu 

diskusiu o státisícoch. Chápe síce problémy mesta, ale pre neho to nie je relevantné 

rozhodovanie z pozície poslanca mestskej časti. 

V memorande sa mesto odvoláva na princíp solidarity s cieľom získať peniaze z mestskej 

časti, kladie si preto otázku, či sa aj mestská časť môže odvolávať na princíp solidarity 

a žiadať napríklad peniaze na parkovací dom. 

Pre neho je relevantné, či mesto malo uhradené náklady, pretože, ak ich malo uhradené, 

žiadosť pokladá za bezpredmetnú. Inak by došlo k dvojnásobnému krytiu tých istých 

nákladov, čo v konečnom dôsledku môže znamenať raz aj vracanie eurofondov z jeho daní. 

Potrebuje však vedieť, ako to je, aby sa mohol rozhodnúť, ako hlasovať. 

Poslanec Ján Pavúk – navrhol rozhodnúť o posune peňazí pre mesto Košice až po schválení 

mestského rozpočtu. V prípade, že mesto nebude mať pokryté niektoré výdavky a mestská 

časť bude mať peniaze na účte, potom sa môže rozhodovať a posune nejakej časti financií 

mestu.  

Na požiadanie poslanca Pavúka starosta mestskej časti prerušil rokovanie na desať minút.  

Faktická poznámka poslanca Štefana Bereša na konštatovanie poslanca Miroslava Špaka -  

podľa neho je program rokovania zostavený správne, pretože oprávnenými žiadateľmi vo 

výzve MIRRI sú mestské časti a tie schvaľujú tento príjem do rozpočtu a až následne 

prostredníctvom memoranda môžu ísť ďalej. Vyzval na hlasovanie o memorande. 

Poslanec Juraj Mazák – požiadal, aby v budúcnosti boli pri takomto memorande predložené 

všetky dokumenty, konkrétne dokazujúce oprávnenosť žiadosti mesta.  

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie poslanca Jána Pavúka – 

súhlasí s tým, aby mesto preukázalo, ktoré požiadavky potrebuje z príspevku refundovať, 

zároveň uviedol, že ani mestská časť to nedokázala rozpísať. 
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Poslanec Štefan Bereš – zopakoval postup pri získavaní finančných zdrojov a ich vydávaní 

a skonštatoval, že body programu sú zaradené správne. 

Poslanec Ján Pavúk – navrhol ukončiť diskusiu a poslancov vyzval, aby sa zamysleli nad tým, 

o čom idú hlasovať. 

Poslanec Miroslav Špak – podal procedurálny návrh na prerušenie rokovania o tomto bode. 

Hlasovanie:     2/ za   10/ proti 0/ zdržal sa 

Procedurálny návrh nebol prijatý. 

 

Starosta ukončil diskusiu. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

Uznesenie číslo 80/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa § 14 ods. 3 

zákona číslo 401/1990 Zb. o meste Košice  

súhlasí    

s uzavretím Memoranda  o rozdelení nenávratného finančného príspevku 

z pripravovanej výzvy v rámci operačného programu IROP cieľom PO 9 FAST-CARE 

v súlade so špecifickým cieľom 9.1, ktorého cieľom pokryť a refundovať náklady 

súvisiace s rýchlou reakciou miestnej územnej samosprávy na potreby skupiny 

utečencov s dočasným útočiskom, ktorí prišli na Slovensko za obdobie marec – 

november 2022. 

Hlasovanie:     2/ za 10/ proti 0/ zdržal sa    

Uznesenie nebolo prijaté. 

 

Bod č. 13 Zrušenie uznesenia číslo 120/2019 z 5. zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce, konaného dňa 

22.5.2019 

Materiál k tomuto bodu poslanci obdržali v elektronickej podobe, je zverejnený na webovom 

sídle mestskej časti, bol prerokovaný v miestnej rade, na zasadnutí  komisií a na pracovnom 

stretnutí. Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu, do ktorej sa nikto neprihlásil. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

Uznesenie číslo 81/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

ruší  

uznesenie číslo 120/2019 z 5. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 
Košice-Sídlisko Ťahanovce konaného dňa 22. 5. 2019. 
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Hlasovanie:     12/  za 0/ proti 0/ zdržal sa    

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 14 Schválenie Dodatku č. 1 k Zmluve o nájme nehnuteľností – pozemkov 

č. 11/2021/P zo dňa 15.06.2021 a následne Zmluvy o prevode nehnuteľnosti – 

stavby „Parkovisko na Ázijskej triede“, ktorou spol. INMEDIA, s.r.o. prevádza 

v zmysle ustanovení zmluvy o nájme parkovisko a chodník na mestskú časť 

Košice- Sídlisko Ťahanovce 

Materiál k tomuto bodu poslanci obdržali v elektronickej podobe, je zverejnený na webovom 

sídle mestskej časti, bol prerokovaný v miestnej rade, na zasadnutí  komisií a na pracovnom 

stretnutí. Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. 

Poslanec Miroslav Špak – mestská časť získa predmetné parkovisko do svojej správy. Pýta sa 

preto, či bude toto parkovisko nejako rezervované alebo spoplatnené a kto bude uhrádzať 

platby, nakoľko si treba uvedomiť, že parkovisko bude mestskú časť stáť nejaké peniaze 

(napr. stočné, zimná údržba) – sú to veci, ktoré je potrebné zahrnúť do rozpočtu, vyčleniť 

pracovníkov, stroje a je potrebné sa o to starať. V správe nie je uvedené, čo bude 

s parkoviskom mestská časť ďalej robiť. 

Starosta Miloš Ihnát – parkovisko musí mestská časť od spoločnosti INMEDIA prevziať 

a následne sa bude snažiť, aby parkovisko prešlo na mesto. V starostlivosti o parkovisko 

problém nevidí, nakoľko ide len o malé parkovisko so šestnástimi parkovacími miestami. Na 

prevzatí parkoviska sa dohodli konatelia už na pracovných stretnutiach. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – chce 

vedieť, kto sa bude starať o tých 16 parkovacích miest, nakoľko v správe nie je uvedené, že 

mestská časť to ide odovzdať mestu. Vyčítal starostovi, že o tieto parkovacie miesta sa 

starosta začal zaujímať, až keď s tým prišla poslankyňa Zuzana Slivenská. 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta – zopakoval postup, ako riešil parkovacie miesta s konateľom 

spoločnosti INMEDIA Ing. Milošom Krihom. V realizácii sa stretol s troma nesúhlasmi – od 

vodární, ÚHA i vedenia mesta Košice. Všetky nesúhlasy sa podarilo premeniť na súhlasy 

s podmienkami. Zopakoval, že sa bude „snažiť“ previesť tieto parkovacie miesta na mesto 

Košice. 

Poslanec Štefan Bereš – komisia rozvoja, dopravy a výstavby jednohlasne odsúhlasila 

prerokovanie a schválenie uznesenia v tomto bode s tým, že je potrebné následne previesť 

parkovisko do majetku mesta Košice. Čo sa týka nákladov na stočné, mestskej časti by z toho 

mali vzniknúť náklady vo výške asi 200€ ročne. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie poslanca Štefana Bereša – 

k parkovacej politike uviedol, že by návrh mal vychádzať od  mestskej časti, mesto podľa 

neho mestskú časť v rámci zóny C nepodporí. Je dobre, že mestská časť tie parkovacie miesta 



20 
 

vezme, ale bude musieť znášať aj náklady na údržbu. Očakáva, že na ďalšom zasadnutí 

zastupiteľstva už bude jasne dohodnuté, akým spôsobom sa parkovisko odovzdá mestu, 

prípadne, ako mestská časť získa zdroje na údržbu 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta – nie je pravda, že mesto mestskú časť v zóne C nepodporí, 

nakoľko správcom komunikácií a parkovísk v Košiciach je mesto. Mestská časť rieši veci nad 

rámec svojich povinností a správcom parkovania je mesto Košice. Mestská časť je s mestom 

maximálne súčinná.  

Faktická poznámka poslanca Štefana Bereša na vystúpenie poslanca Miroslava Špaka – 

v tejto súvislosti ho napadla myšlienka, že tým, že mestská časť bude mať v správe okrem 

niektorých chodníkov aj parkovisko, bude môcť zakúpiť vozidlo na údržbu komunikácií bez 

toho, aby to bolo v rozpore s legislatívou.  

Poslanec Miroslav Špak – v reakcii na faktickú poznámku poslanca Bereša vyjadril súhlas 

s tým, že áno, bolo by to relevantné splnenie podmienky na zakúpenie predmetného vozidla. 

Obrátil sa však na hlavnú kontrolórku s otázkou, ako je možné, že mestská časť podľa platnej 

legislatívy nesmie na údržbu komunikáciu použiť vlastné vozidlo, ale vlastných zamestnancov 

áno. 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta – komunikácie (chodníky), ktoré má v správe mestská časť, 

sú na ručné čistenie, nakoľko sú veľmi úzke a technika tadiaľ neprejde ( napr. od 

Juhoslovanskej 5 smerom dolu).  

Poslanec Miroslav Špak – žiadal odpoveď na otázku, či bude mestská časť na správu 16-tich 

parkovacích miest míňať vlastné zdroje, alebo tieto parkovacie miesta spoplatní. Podľa neho, 

ak to má byť spravodlivé, je potrebné si uvedomiť, že obyvatelia napr. Aténskej ulice na 

týchto miestach parkovať nebudú a nebudú tam parkovať ani obyvatelia, ktorí nevlastnia 

vozidlo. Prečo by potom mestská časť zo spoločných (teda aj ich ) peňazí mala platiť údržbu 

nejakého parkoviska. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

Uznesenie číslo 82/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa ustanovenia § 

13 ods. 6 Zásad hospodárenia s majetkom mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

uzavretie Dodatku č. 1 k Zmluve o nájme nehnuteľností pozemkov číslo 11/2021/P zo 

dňa 15.6.2021 medzi prenajímateľom mestská časť Košice-Sídlisko Ťahanovce a 

nájomcom INMEDIA, spol. s r.o.  

Hlasovanie:  12/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 
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Uznesenie číslo 83/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa ustanovenia § 

13 ods. 6 Zásad hospodárenia s majetkom mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

uzavretie Dohody o ukončení platnosti a účinnosti Zmluvy o nájme nehnuteľností 

pozemkov číslo 11/2021/P a jej neskorších dodatkov medzi prenajímateľom mestská 

časť Košice-Sídlisko Ťahanovce a nájomcom INMEDIA, spol. s r.o.  

Hlasovanie:  12/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 84/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice–Sídlisko Ťahanovce podľa ustanovenia § 

5 ods. 3 Zásad hospodárenia s majetkom mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce 

schvaľuje  

uzavretie Zmluvy o prevode nehnuteľností – stavby „Parkovisko na Ázijskej triede“ 

medzi INMEDIA, spol. s r.o. a nadobúdateľom mestskou časťou Košice-Sídlisko 

Ťahanovce.  

Hlasovanie:  12/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 15 Správa o plnení uznesenia číslo 362/2020 – informácia o aktuálnom 

stave napĺňania Podprogramu 1.9 Vysporiadanie pozemkov na území 

mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce a prípravné práce pri investičných 

zámeroch 

Starosta Miloš Ihnát vyzval JUDr. Matúša Gelenekyho z právneho oddelenia miestneho 

úradu, aby uviedol tento bod. Písomná informácia bola doručená poslancom elektronicky 

a zverejnená bola na webovom sídle mestskej časti. 

JUDr. Matúš Geleneky – mestská časť listom i osobne oslovila predsedu výboru pre 

pôdohospodárstvo a životné prostredie pána Jaroslava Karahutu vo veci petície, týkajúcej sa 

vysporiadania pozemkov vo verejnom záujme, odpoveď zatiaľ neprišla, je vo fáze prípravy. 

Komunikácia s pánom Karahutom ním je pravidelná. Ide o zložitú problematiku, ktorá si 

vyžaduje zmenu vo forme ústavného zákona, veci sú teda v riešení, hoci je to beh na dlhú 

trať. 

Poslanec Tomáš Jurkovič – predložil návrh uznesenia, ktoré deň predtým zaslal všetkým 

poslancom  e-mailom a ktorým by chcel rozšíriť celú správu tak, aby malo zastupiteľstvo 

informácie o majetku ( prenájme a vysporiadaní mestských pozemkov i súkromných 

pozemkov na každom zasadnutí a taktiež , aby správa obsahovala zoznam všetkých 
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pozemkov, ktoré sa v tomto kalendárnom roku mestskej časti už podarilo vysporiadať. 

Poslanci by tak mali prehľadnejšie dáta od úradu v oblasti, ktorá ich najviac zaujíma. 

Prečítal návrh uznesenia, ktoré v uvedenom znení predložil návrhovej komisii. 

Starosta z dôvodu neporozumenia návrhu prerušil rokovanie na 10 minút. Po prestávke bola 

diskusia k tomuto bodu ukončená.  

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

Uznesenie číslo 85/2023 

Pozmeňujúci návrh poslanca Tomáša Jurkoviča  

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

žiada starostu  

a) o rozšírenie správy, ktorá je predkladaná na každom miestnom zastupiteľstve na 

základe prijatého uznesenia č. 362/2020, aby obsahovala sumár všetkých vykúpených 

a prenajatých pozemkov za daný kalendárny rok vrátane informácií o názve parcely, 

jej výmere a cene za kúpu, resp. prenájom,  

b) aby správa predkladaná na základe prijatého uznesenia č. 362/2020 vždy 

obsahovala oddelené informácie o procese vysporiadania pozemkov vo vlastníctve 

mesta Košice a pozemkov v súkromnom vlastníctve.  

Hlasovanie:  7/ za   1/ proti  3/ zdržal sa  1/ nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 85/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

berie na vedomie  

správu o plnení uznesenia číslo 362/2020 zo dňa 16.12.2020.  

Hlasovanie:  11/ za   0/ proti  0/ zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

15.1 Reklamácia dodávok pri renovácii pasáže 

Bod otvoril navrhovateľ poslanec Miroslav Špak. 

Poslanec Miroslav Špak – považuje tento bod za veľmi významný, nakoľko ide o jednu 

z najvýznamnejších investícií mestskej časti za predchádzajúce volebné obdobie aktuálneho 

starostu a jednu z najväčších reklamácií zároveň, aj keď  ju podľa jeho informácií zatiaľ ešte 

nikto nespísal a neodovzdal. Opýtal sa na relevantnosť informácie o vzniku komisie alebo 

pracovnej skupiny, ktorá by túto záležitosť mala riešiť. 
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Starosta Miloš Ihnát -  potvrdil vznik pracovnej skupiny, v ktorej je z poslancov Štefan Bereš 

a Ing. Ladislav Olexa ako člen komisie rozvoja, sú tam aj dvaja zamestnanci miestneho úradu 

Jaroslav Žďára a Andrea Levická, ktorí sú momentálne na služobnej ceste. O vyjadrenie 

požiadal prednostku miestneho úradu JUDr. Beátu Zemkovú. Následne uviedol, že pasáž sa 

rieši, komisia pracuje, po návrate zamestnancov miestneho úradu podajú k tejto veci 

resumé, požiadaní budú aj majstri odborného výcviku SOŠ Kukučínova, aby sa prehliadky 

zúčastnili. Cieľom bolo predovšetkým ušetriť verejné zdroje. „Pán poslanec navrhoval 300 

tisíc €, my sme to urobili za 34 tisíc“. Priznal aj niektoré nedostatky, ktoré ospravedlňoval 

zlým (ílovitým ) podložím. 

Reakcia poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – oponoval 

starostovi v tom, že v e-maile zo 6.4.2023 starosta uviedol, že zakladá „komisiu“ na 

vykonanie kontroly. Starosta nepravdivo tvrdí, že on navrhoval vysokú sumu, ale pravdou je, 

že len povedal  ako stavbár, že pasáž bude potrebovať 350 tisíc a suma 34 tisíc je úplne 

zanedbateľná a dá sa za ňu akurát vymaľovať. Táto realizácia, ktorú sa starosta snaží predať 

ako zlato, už mu padá na hlavu viac než rok. Najväčším problémom však je, že starosta na 

komisii priznal, že neexistuje žiadna reklamácia na dodávateľa, čo nevyzerá poctivo. Čaká sa, 

kým uplynie záruka a ďalšie opravy sa budú musieť znova zaplatiť. Je to dôkaz, že starosta nie 

je pripravený riešiť tento problém. V závere sa starostu opýtal, ktorý zo štyroch členov 

predmetnej komisie má nejaké skúsenosti s posudzovaním povrchových úprav fasád. 

Starosta Miloš Ihnát – uviedol, že reklamačné konania prebehli, o čom sú aj písomné 

záznamy. Zloženie komisie je v kompetencii štatutára a požiadal poslanca Špaka, aby sa 

nemiešal do kompetencií štatutára. 

Reakcia poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – svojím 

vystúpením starosta iba dokazuje, že nemá prehľad o tom, ako fungujú dodávky stavebných 

prác. Žiadny reklamačný protokol starosta nemá, má podpísaný preberací protokol, v ktorom 

sú vytknuté vady na odovzdanom diele. K tomuto protokolu nie je záznam o oprave týchto 

vád a ani vady nie sú opravené. 

Reakcia poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – opýtal sa, že je 

spísaný záznam o odstraňovaní nedostatkov – áno alebo nie? Ak áno, je potrebné ho 

predložiť  a je irelevantné ďalej o tom diskutovať. Ak také niečo neexistuje, prikláňa sa 

k názoru Miroslava Špaka, že toto dielo, ktoré bolo zaplatené v stopercentnej výške, nebolo 

reklamované. Sú to jednoduché veci a netreba za tým hľadať nič iné, iba fakty. 

Starosta Miloš Ihnát – všetky dokumenty, aj preberací protokol a správa budú pripravené 

a predložené písomne. 

Poslanec Miroslav Špak – opýtal sa starostu, či po podpísaní preberacieho protokolu 

a spísaní nedostatkov prevzal následne  písomný dokument o odstránení týchto 

nedostatkov. Existuje po prevzatí  nejaký reklamačný protokol od doby prevzatia diela 

v stopercentnom stave? Požiadal starostu, aby na tieto otázky odpovedal ihneď, na čo 

starosta odpovedal, že na všetky otázky dostane poslanec Špak odpoveď písomne 

v pripravovanej  správe po návrate zamestnancov zo služobnej cesty. 
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Bod č. 16 Interpelácie 

Poslanec Tomáš Jurkovič interpeloval starostu mestskej časti : 

„Prebehla kontrola prevádzok pôsobiacich v našej mestskej časti, či dodržiavajú otváracie hodiny 

podľa platného VZN č. 1/2023 o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území 

mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce? Ak áno, kedy sa udiala kontrola, koľko porušení bolo 

zistených? Došlo k náprave otváracích hodín?“ 

Poslanec Miroslav Špak interpeloval starostu mestskej časti: 

1.„Viete o reklamačnom protokole spísanom o diele Oprava a rekonštrukcia pasáže, 

o ktorom tvrdíte, že existuje?“  

2. „Viete o preberacom protokole, ktorý ste spísali pri preberaní diela Oprava pasáže a viete 

o napravení vád a nedorobkov?“ 

3. „Existuje preberací protokol, kde je dielo prevzaté v stopercentnom stave tak, ako bola 

uhradená faktúra za toto dielo?“ 

(Interpelácie poslanec Miroslav Špak písomne nepodal, pozn. zapisovateľky.) 

 

Bod č. 17 Rôzne  

Starosta Miloš Ihnát – poďakoval riaditeľke ZŠ Belehradská Mgr. Márii Horváthovej za 

pomoc pri organizovaní veľkonočných podujatí a výzdoby mestskej časti a materskej škole 

Budapeštianska 1. Poďakoval zároveň aj  organizáciám, občianskym združeniam a 

zamestnancom úradu za účasť na podujatí Deň pre sídlisko, na ktorom sa zúčastnilo 62 ľudí. 

Vytkol poslancom, že s výnimkou poslanca Tomáša Jurkoviča sa nikto z nich nezúčastnil 

brigády. 

Poslanec Tomáš Jurkovič – opýtal sa na majiteľa plota nad parkoviskom pri OC Klas, kde 

pozoruje nelegálne umiestňovanie reklám, nakoľko plot tvorí hranicu pozemkov majiteľov 

OC Klas a mestského pozemku. Opýtal sa zároveň, či je v poriadku takéto umiestňovanie 

reklám v mestskej časti. 

Starosta Miloš Ihnát – zábradlie na opornom múre patrí OC Klas, ktorého majitelia 

upravovali v predchádzajúcom roku povrch zábradlia. Zodpovednosť za reklamy má zrejme 

tiež OC KLAS, avšak navrhol poslancovi Jurkovičovi spoločné stretnutie s majiteľmi OC na 

presné zodpovedanie tejto otázky. 

Poslanec Ján Pavúk – pripomenul poslancom termín odovzdávania majetkových priznaní 

verejných funkcionárov, ktorým je 30. apríl. 

Starosta Miloš Ihnát – informoval o stave realizácie stavby OC Pri hati, ktorá je pred 

stavebným rozhodnutím a starosta  sa už  veľmi teší na cca 430 tisíc, ktoré ešte v tomto 

volebnom období pribudnú do rozpočtu mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce. 
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Bod č. 18 Záver 

Starosta Miloš Ihnát poďakoval všetkým za účasť i konštruktívny prístup. 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

Ing. Ján Pavúk 

Mgr. Eva Zummerová 

 

 

 

        

       Mgr. Ing. Miloš Ihnát 

       starosta mestskej časti 

 

 

 

 

Za správnosť: JUDr. Beáta Zemková 

Zapísala: Ing. Janka Rajňáková 
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